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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 

 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 02/2011 
Caràcter: ordinari 
Data: 22 de desembre de 2011 
Horari: de 19.15 a 21 h 
Lloc: Centre cívic de Sant Oleguer 
 
 
Assistents 
  
Lourdes Ciuró Buldó, presidenta  
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Jordi Font i Renom, vocal de CiU 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Manel Ruiz Gil, vocal de l’AV de l’Eixample 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
Josep Maria Gusi Ribas, vocal de les entitats culturals 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, voca de les entitats esportives 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
Eduard Gutés i Martín, vocal del grup altres entitats 
Esther Camacho Bogas, vocal del grup altres entitats 
Isidre Vicente Rebull, vocal del grup altres entitats 
Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup altres entitats 
Lluís Saila González, vocal del grup altres entitats 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament 
Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d’atenció primària 
Antoni Muñoz Balart, representant de la CUP (5%) 
Antoni Sànchez i Blanch, representant d’ERC (5%) 
Marta Brullet Rodríguez, representant del PP (5%) 
Melcior Manau Gironès, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Ramon Burgués Salse, regidor d’Educació, d’Economia i de Recursos Humans 
Josep Abellán Martínez, cap de l’Àrea d’Economia i Serveis Centrals 
Francesc Blanes Barrafont, futur representant de les entitats de gent gran 
Míriam González Ruíz, tècnica de territori del districte  
Públic assistent 
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Absents 
 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC 
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU 
Manuel Sanz Pérez, vocal de l’AV de la Rambla-Centre 
 
Excusen l’absència: 
 
Juan Álvarez Caro, vocal del PSC 
Àngela Fernández Martínez, vocal de l’AV de Nostra Llar  
William Charles Phillips, vocal de l’AV de Covadonga 
Antònia Miquel Puigdellívol, vocal de les entitats de gent gran 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Tona Sallent Custodio, representant d’ES (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució. 
2. Ordenances i pressupost 2012 
3. Presentació i valoració de l’enquesta del Consell del Districte 1. Proposta de temes a 

tractar al ple del Consell. 
4. Comunicacions 
5. Torn obert de paraules 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta, Lourdes Ciuró, declara oberta la 
sessió. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Obre la sessió la Sra. Lourdes Ciuró, presidenta del Consell del Districte 1, i dóna la 
benvinguda als assistents al Consell del Districte 1.  
 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució 
 

Seguidament, pregunta als assistents si volen fer alguna esmena a l’acta de constitució 
abans de donar-la per aprovada. El senyor Eduard Gutés vol saber per què no consta a 
l’acta com a vocal. El coordinador del Districte 1 li explica que el seu nomenament va 
ser posterior i els decrets ja estaven fets. En l’acta següent ja hi constarà. La presidenta 
aprofita aquest moment per presentar el senyor Eduard Gutés I el senyor Marcel·lí 
Garriga, com a nous vocals del consell i el senyor Francesc Blanes, com a futur vocal 
en representació de les entitats de gent gran. 

 
Fetes les presentacions, s’aprova l’acta anterior. 
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A continuació, pren la paraula la presidenta per passar al següent punt de l’ordre del 
dia. 

 
 
2.  Ordenances i pressupost 2012 
 

La senyora Ciuró presenta als ponents el senyor Ramon Burgués Salse, regidor 
d’Educació, d’Economia i de Recursos Humans, i el senyor Josep Abellán Martínez, cap 
de l’Àrea d’Economia i Serveis Centrals. 
 
El senyor Abellán fa una explicació del document lliurat als vocals sobre les ordenances 
municipals previstes per al 2012. 
 
En general hi ha un increment del 3% en gairebé tots els impostos municipals. Enumera 
un per una per una les diferents taxes i fa una explicació de l’Ordenança 3.14 relativa a 
l’ús dels equipaments públics. Informa que aquesta taxa es començarà a fer efectiva a 
partir de l’1 de setembre i detalla com es podran fer els fraccionaments de pagament.  
 
En aquest punt, el senyor Josep Maria Gusi hi intervé amb un comentari. Exposa que ell 
pertany a un grup de teatre i que tenen problemes per poder estrenar les seves obres, 
ja que s’ha de pagar el tècnic de so i llums, la taxa de la SGAE, el servei extra de 
consergeria etc. Si ara s’hi afegeix aquesta taxa és un problema més. I pregunta: tot 
això afavoreix el foment de la Cultura? 
 
Li respon el regidor Ramon Burgués. El regidor recorda que aquesta taxa ha existit 
sempre i el que s’ha fet ara és modificar la bonificació. No s’aplicarà la taxa completa 
sinó el 50% del que s’hauria de pagar per part de les entitats. És important explicar que 
aquests ingressos serviran per cobrir les despeses de llum i aigua dels equipaments. A 
més, si a l’acte no es cobra entrada, no s’aplica la taxa. 
 
El senyor Antoni Muñoz comenta que per motius de problemes amb el servidor de 
correu electrònic ha rebut molt tard la documentació. Fa una reflexió sobre el fet que el 
Consell del Districte sigui un òrgan participatiu i els pressupostos i les ordenances ja 
estan aprovades. Per tant, aquesta és més una sessió informativa que no pas 
participativa. 
 
El senyor Burgués explica com ha anat el calendari de presentació i aprovació i afegeix 
que una part es va aprovar al novembre, amb temps per tal que els partits polítics fessin 
les al·legacions oportunes, i la darrera part es va aprovar ahir mateix.  
 
Finalment, el senyor Muñoz recorda que es va acordar fer els plens en dilluns i avui ja 
s’està incomplint aquest acord en ser dijous. La Sra. Ciuró comenta que la seva elecció 
com a diputada al Parlament espanyol va fer impossible poder dur a terme el ple en 
dilluns. Més endavant en donarà més detalls. 
 
Després d’aquestes dues intervencions, es reprèn la paraula per explicar la part del 
Pressupost previst per al 2012. 
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El regidor Ramon Burgués fa una breu introducció i comenta que aquest és un 
pressupost molt auster i molt realista, marcat per l’actual crisi. Es continuarà prioritzant 
els serveis d’atenció als més desfavorits i es deixaran de fer programacions com per 
exemple La Fira del Cavall o bé el Parc de Nadal. Una altra mesura d’estalvi serà la 
d’anul·lar serveis que abans s’externalitzaven i que passaran a fer els funcionaris. 
 
Seguidament pren la paraula el senyor Abellán per comentar el document que s’ha fet 
arribar als vocals. Un cop repassat el document s’obre el torn de paraules. 
 
El senyor Francesc Pascual explica que ell era comptable de professió i voldria saber 
com s’elaboren aquests pressupostos, prenent com a base quins conceptes i quins 
ingressos. 
 
El cap de l’àrea d’Economia explica que per elaborar el pressupost, els ajuntaments 
compten amb uns ingressos que provenen de la Generalitat i amb d’altres en concepte 
de subvencions de diferents organismes públics. També es publiquen convocatòries per 
presentar projectes. En general es compta amb uns ingressos ja estipulats i la resta 
depèn de les diferents convocatòries a que es presentin. 
 
Demana la paraula el senyor Lluís Saila per exposar que durant un temps es va valorar 
la possibilitat que l’edifici de la pl. del Vallès es convertís en un centre cívic de la zona 
centre. Segons el document sembla que hi anirà l’Agencia Tributària Municipal allà. 
 
S’explica que el local que ocupa el Servei de Recaptació del carrer de la Indústria és de 
lloguer i que per estalviar es passarà a ocupar el de la pl. del Vallès. En aquest punt el 
regidor Lluís Monge comenta que els equipaments municipals estan repartits per la 
ciutat en funció de les necessitats de cada districte. 
 
La presidenta cedeix la paraula al senyor Antoni Font, el qual fa una rèplica 
argumentant que el Districte 1 té una població d’uns 40.000 habitants i només té el 
Centre Cívic de Sant Oleguer. 
 
La presidenta recondueix el debat i centra les intervencions en el tema que pertoca al 
ple d’avui: pressupostos i ordenances. Seguidament cedeix la paraula al senyor Antoni 
Muñoz. 
 
El senyor Muñoz exposa que el mes de novembre la CUP va presentar a l’equip de 
govern un seguit de mesures econòmiques per no fomentar la desigualtat entre els 
ciutadans de Sabadell. Seguidament enumera algunes de les propostes com: canvis 
d’aplicació de l’IBI, equiparar les famílies monoparentals amb les nombroses per tal que 
rebin els mateixos ajuts, crear bonificacions del 50% per als aturats de llarga durada, 
cobrament d’una taxa a les entitats bancàries per a l’ús de la via pública per posar-hi 
caixers automàtics (1.000 €)... 
 
El senyor Josep Abellán respon que aquest plec de mesures es va tractar a la 
informativa i que algunes són possibles i d’altres no, com les que estan fora del marc 
legal, com per exemple la de l’IBI o la de les famílies monoparentals. Totes les 
bonificacions que no estiguin incloses a la llei no es poden portar a terme.  
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Sobre la taxa per la ubicació de caixers automàtics, cal dir que aquesta taxa ha de ser la 
mateixa per a qualsevol entitat. No és coherent que s’apliqui una taxa superior perquè el 
peticionari sigui una entitat financera, i la quantitat de 1.000 sembla aleatòria. 
 
El senyor Muñoz pregunta si a l’augment del 3% de l’IPC també s’hi afegeix l’1% en 
concepte de solidaritat. 
 
El senyor Abellándiu que aquest 1% no s’aplicarà ni a l’IAE, ni a les llicències 
urbanístiques i a les taxes que paguen per les parades dels encants. El senyor Antoni 
Muñoz opina que les taxes de l’IAE i les llicències urbanístiques haurien de ser les més 
solidàries. 
 
La presidenta recondueix la sessió argumentant que la conversa està agafant un to 
polític i cedeix la paraula al senyor Jordi Obradors. 
 
El senyor vol saber si aquest pressupost ja s’ha començat a portar a terme perquè no 
veu cap partida per fer la remodelació del passeig de la Plaça Major. 
 
Se li respon que no hi ha cap partida pressupostària per a això. Primer cal redactar i 
aprovar el projecte i després haurem de veure de quina manera hi col·labora la 
Generalitat. 
 
El senyor Obradors també comenta que ha desaparegut el departament de Comerç i 
Consum i vol saber on és i on s’ha destinat el pressupost d’aquest departament. 
 
El tècnic municipal explica que quan es dissol un departament el pressupost es suma a 
la bossa comuna, no podem dir on s’ha destinat exactament. 
 
Seguidament es cedeix la paraula al senyor Jordi Font, el qual pregunta com es preveu 
la liquidació del 2011 i si es preveu algun tipus de pressupost específic per als districtes. 
 
Es preveu un pressupost molt ajustat sense superàvits ni dèficits notoris. El senyor 
Abellán afegeix que actualment no es compta amb cap tipus d’element discriminador 
com “districte” per fer la consulta del pressupost. 
 
Demana la paraula el senyor Joan Miquel Pardo per preguntar si realment calen 4 
parades de metro a la ciutat de Sabadell. Considera que és una intervenció massa 
costosa. 
 
El regidor Ramon Burgués respon que aquest projecte és una inversió que fa la 
Generalitat i que serà molt beneficiós per a la nostra ciutat. Posa un exemple, un 
estudiant de la UAB que viu a Ca n’Oriac triga uns 45 minuts per arribar a la universitat. 
Quan estigui operatiu el metro trigarà només 10 minuts. Les comunicacions són molt 
importants per al progrés de les ciutats i cal establir un equilibri en els serveis. Aquesta 
perspectiva canvia depenent del punt de la ciutat on visquis. 
 
A continuació la presidenta dóna la paraula al senyor Antoni Font, el qual comenta que 
anys anteriors l’equip de govern va posar en marxa els pressupostos participatius per 
als districtes i vol saber si es preveu la possibilitat de tornar-ho a fer. 
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El senyor Burgués torna a comentar que els pressupostos d’aquests anys són molt 
complicats, que el senyor Font també és regidor i ja sap les dificultats que han tingut per 
aprovar-los. Aquests pressupostos estaven dins la partida d’Inversions i aquest any s’ha 
valorat no incloure’ls-hi amb l’esperança de poder fer-ho l’any vinent. 
 
La presidenta agraeix la presència i les explicacions del regidor i del tècnic municipal i 
dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 

 
 
3.  Presentació i valoració de l’enquesta del Consell del Districte 1. Proposta de temes a 

tractar al ple del Consell 
 

La senyora Ciuró comenta que ja s’han rebut totes les enquestes i que s’elaborarà un 
resum amb els resultats que es farà arribar a tots els vocals. 
 
En aquest punt comenta que és el seu darrer ple com a presidenta del Consell del 
Districte 1, atès que en les darreres eleccions al Parlament espanyol va sortir elegida 
com a diputada. Mostra el seu agraïment a tots els presents. 
 
El tema de l’enquesta es treballarà amb el nou president, que serà el senyor Jordi Font i 
Renom. 
 
Seguidament es passa al següent punt de l’ordre del dia. 

 
 
4.  Comunicacions 
 

Pren la paraula el senyor Melcior Manau, coordinador del Districte 1, i comença 
explicant que cal elegir la Medalla d’Honor del Districte 1 per al 2012. Cada districte fa 
aportacions de persones o entitats que destaquen per algun àmbit de la seva activitat 
professional o personal per rebre aquesta distinció. L’any passat va haver-hi dues 
candidatures: la Coral Belles Arts i l’Acadèmia Catòlica i va ser elegida la primera. Els 
vocals ja poden fer arribar les seves propostes a l’Oficina del Districte 1. 
 
Seguidament, s’informa als presents que per motius logístics cal fer un canvi en el 
calendari de plens i el del 16 de gener passa al dilluns 23 de gener i tindrà lloc al Casal 
Pere Quart. 
 
Per acabar, el senyor Manau explica que el 12 de gener es preveu que comencin les 
obres de la instal·lació de la recollida pneumàtica a alguns carrers del centre de 
Sabadell. Aquestes obres duraran aproximadament 8 mesos i hi haurà diferents talls de 
carrers. S’informarà els afectats amb comunicats. 

 
 
5.  Torn obert de paraules 
 

La presidenta pregunta als representants dels consells sectorials si han assistit a algun 
plenari i si ens poden fer algun resum. 
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Pren la paraula el senyor Jose Antonio Paleo, representant del Consell d’Educació. Va 
assistir al consell escolar de l’Escola Santa Clara, destinada a esportistes d’elit, sobretot 
del Club Natació Sabadell. Entre d’altres, es van tractar els temes següents: propostes 
de planificació per al curs 2012-2013, moviments del padró, baixes en les matriculacions 
de primària i augment a secundària, pla de treball del consell, tema de les llengües 
estrangeres, baixada del pressupost del departament d’Educació d’un 4,67%, el pla 
educatiu del sud, el pla de ràdio i entorn, els concerts de Nadal etc. 
 
També es va presentar un estudi sobre els hàbits dels nens i les nenes en horaris 
extraescolars i es va acordar una adhesió al “Manifest Rosa Sensat” en defensa de 
l’educació de 0 a 3 anys. En aquest darrer punt, la presidenta proposa que el Ple del 
Districte 1 faci una adhesió a l’esmentat manifest i informa que prèviament s’enviarà el 
document per correu electrònic per fer-ne la lectura. 
 
A continuació pren la paraula el senyor Joan Miquel Pardo, representant del Consell de 
Salut. Va assistir al consell en què es va fer la presentació oficial de l’entitat TDH Vallès 
Oriental i Occidental i on van explicar la tasca que feien de suport a les famílies. Es va 
proposar fer grups de treball per sectors i es va informar de la voluntat de centralitzar 
tots els projectes de les diferents entitats del sector de la salut. 
 
També es va llegir un manifest en contra de les retallades al sector sanitari, tema que es 
tractarà com a punt de l’ordre del dia del ple del 22 de gener. 
 
La presidenta creu que el senyor Pardo no s’hauria de pronunciar sobre aquest tema 
fins que no es faci un debat i hi hagi consens al Consell del Districte 1, el qual 
representa. 
 
A continuació convida a la taula el senyor Jordi Font, que serà el nou president del 
Consell del Districte 1 per tal que es presenti ell mateix. 
 
 

Per acabar, la senyora Ciuró agraeix a tots el presents la seva assistència a l’acte i 
s’acomiada dels presents informant-los que els farà arribar la seva adreça electrònica 
professional per no perdre el contacte. 
 
La presidenta aixeca la sessió a les 21 h, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat, Vist i plau 
  La presidenta 
 
 
 
 
 


